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SLOVO STAROSTY 

Vážení Tepličáci, 
v červenci jste se na výstavě v zasedací místnosti městského 
úřadu mohli seznámit s chystanými projekty v našem městě. 
Ve středu 8. listopadu proběhla beseda občanů s architekty 
vybraných studií. Pan Ing. arch. Karel Mrázek z ateliéru 
KAAMA s.r.o. Praha představil urbanistickou studii centra 
města, kterou již zastupitelé zařadili k dříve schválenému do-
kumentu rozvoje města. Dále pohovořil o projektu výstavby 
návštěvnického centra našich skal. Ke stavebnímu povolení již 
máme připraveny všechny potřebné dokumenty a očekáváme 
jeho vydání v nejbližších dnech. V příštím roce počítáme se 
zahájením přípravných prací a nutných přeložek sítí. Pan Ing. 
arch. Ivo Balcar z ateliéru Tsunami s.r.o. Náchod poté předsta-
vil objemovou studii přestavby našeho Sportcentra. Během 
tříhodinové bohaté diskuse téměř 40 přítomných občanů získa-
lo řadu podrobných informací k představovaným akcím.  
 

Závěr roku bývá časem bilancování. Rád bych vás dnes infor-
moval o finančním zdraví našeho města a stavu jeho hospoda-
ření k 30. 9. 2023. 
 

Zastupitelé města si pro rok 2023 schválili rozpočet se schod-
kem. Navzdory všem nepříznivým vlivům se daří naopak vy-
kazovat přebytek ve výši 570 tisíc. 
 

Vývoj příjmů  
 

  
 

Graf příjmů města za poslední tři roky jasně vykazuje nárůst 
daňových i nedaňových příjmů. Hlavním faktorem stále se 
zvyšujících příjmů města jsou zcela jasně nedaňové příjmy 
z Teplických skal.  
 

Když porovnáme nárůst celkových příjmů města, je vidět vel-
ký pokles mezi roky 2020 a 2021. Ten byl ovlivněn vládními 
omezeními v souvislosti s onemocněním Covid-19. Od roku 
2022 je opět vidět velký nárůst příjmů, a to v průměru 20 mi-
liónů korun. 

Z tohoto grafu vyplývá, že se městu již dva roky daří stabilizo-
vat provozní saldo a stabilizovat výdaje na nižší úrovni než 
příjmy.  Průměrné provozní saldo v ČR se pochybuje okolo 26 
%. Město Teplice nad Metují se dlouhodobě pohybuje pod 
tímto průměrem, a to 19 % v průměru za posledních pět let. 

Stavy na běžných účtech města se za poslední tři roky zmenši-
ly. Tento vývoj je důsledkem realizací investičních akcí, které 
zvyšují naopak hodnotu nemovitého majetku města, což je 
v době vysoké inflace dobrým krokem.  
 

Značné nedaňové příjmy přináší městu v posledních letech 
provoz skalního města a infocentra. Oproti rokům, kdy byl 
okruh skalním městem v pronájmu (roky 2014-20) a do příjmů 
přinesl celkově 11.123.824 Kč (roční průměr 1.589.117 Kč). 
Naopak od 1. 1. 2021 do 30. 9. 2023, tedy za necelé tři roky, 
kdy skály provozuje samo město, se navýšil zisk ze skal celko-
vě na 12.675.603 Kč (roční průměr 4.225.201 Kč).  
                                
Několik čísel o návštěvnosti našich skal k 31. 10. letošního 
roku:                                                          
 

Celkem se přišlo podívat 138.818 turistů.                                                                                    
V průběhu 42 dnů přišlo do skal více než 1.000 osob.                                                                           
Nejvíc turistů prošlo turniketem 1. května, a to 2.485 osob.                                                                 
Celkem 28.542 turistů využilo možnost nákupu on-line vstupe-
nek.  
 

Nástup letošní zimy je chladný a bohatý na sněhovou nadílku. 
Proto jsme již započali s vytvářením hromad technického sjez-
du na sjezdovce. Zmrzne-li podklad a připadne-li další sníh, 
jsme připraveni zahájit také pravidelnou údržbu běžkařských 
stop. 
 

Začíná adventní období, blíží se svátky klidu a pohody, Váno-
ce. Přeji vám jejich příjemné prožití a do roku následujícího 
hodně zdraví, pohody a štěstí. 
 

Josef Bitnar, starosta  



T—KLUB 

Takový byl Večer s písní Karla Kryla 

16. listopadu se v klubu hrálo, zpívalo, recitovalo, vzpomí-
nalo.  
Díky Vláďovi Kalvachovi a jeho vzpomínce na Karla Kryla 
klub opět ožil, zaplnil se, v krbu se rozhořel oheň, na stolech 
plápolaly plameny svíček a do ticha se nesla Karavana mraků, 
Píseň pro Martinu i Bratříček. Někdo si pobrukoval, někdo jen 
naslouchal a každý si ten večer prožíval po svém. A vzpomí-
nal. Vždyť Bratříček nám otevíral vrátka už u táboráku na zá-
kladní škole, samozřejmě v té době ještě tak trochu „na tajňá-
ka“ a nebyl tenkrát člověk, co by neznal Anděla. A když si 
Vláďa k mikrofonu pozval Květušku a zazněly první tóny Ne-
vidomé dívky—tak myslím, že se někomu i na chvíli zatajil 
dech a možná i v očích objevila nějaká ta slza dojetí. Ta atmo-
sféra byla strhující a nepopsatelná. Ta se musela zažít. Prožít.  
Večerem zněla jedna hezčí píseň než druhá, básničky známé i 
neznámé, povídalo se, vtipkovalo, debatovalo...bylo vidět, že 
se lidi bavili. Vláďa prostě umí. Rozhodně tady u nás nebyl 
naposledy a už se těším, čím příště překvapí. Tak zase někdy 
na viděnou. 
 

Bohdana Vavřenová, kulturní referentka 

Z HISTORIE ZDOŇOVA 

Zdoňovské poselství pro budoucnost  
Dne 17. listopadu v 17:00 se sešli obyvatelé Zdoňova ve 
farním kostele Nejsvětější Trojice. Setkání v tento sváteční 
den zorganizoval Spolek Trinitas, který na svých faceboo-
kových stránkách zveřejnil  výzvu:  
 

Vážení Zdoňováci! 
Po vzoru našich předků, chceme poslat vzkaz těm, co přijdou 
po nás a uložit časovou schránku do krypty našeho kostela.  
Pro obyvatele Zdoňova tu je unikátní příležitost předat infor-
mace o naší době a našich životech těm, kteří kryptu otevřou 
po nás.  
Podmínkou je, aby každý příspěvek byl datován, podepsán, s 
číslem popisným domu, ve kterém žijete. Neměl by být příliš 
veliký. 
Své příspěvky prosím přineste v den uložení, dne 17. listopa-
du, v 17:00 hod. Vezměte s sebou i něco dobrého, abychom 
mohli po uložení chvíli posedět na faře. 
Petr a Petr  
 

V úterý 21. 11. kostel navštívil pan starosta Josef Bitnar, aby 
uložil do schránky současné informace o městě Teplice nad 
Metují, které obec Zdoňov  spravuje.  
Na výzvu spolku reagoval také pan Erik Buchholz, předseda 
Krajanského sdružení Broumovska se sídlem ve Forchheimu 
v Německu, jehož předci se narodili ve Zdoňově a žili zde do 
roku 1945.  
Sepsal poselství a poslal mi je, čímž mne vlastně pověřil o 
jeho doručení do Zdoňova. Díky panu starostovi jsem toto 
jeho přání mohla splnit.   
Po celou dobu nás provázela paní Lucie Hurdálková, členka 
spolku Trinitas, která nás zasvěceně informovala o současném 
stavu kostela, o probíhající opravě střechy.  

 

Dopis pana Erika Buchholze jsem přeložila do češtiny a s jeho 
souhlasem jej tu uveřejňuji:   
 

Zdoňovu v budoucnosti! 
Před 700 lety přišli naši předkové do východních Čech. Jako 
zkušené osadníky je pozval král Přemysl Otakar II., aby ob-
hospodařovali zalesněné hranice království a přispěli 
k prosperitě země. Po mnoho generací žili obyvatelé Zdoňova 
jako zemědělci v údolí mezi Družstevním (Rauersberg) 
a Křížovým vrchem (Holsterberg) a obdělávali svá pole. 
S lidmi ze sousedních vesnic se obyvatelé Zdoňova scházeli 
ve starém kostele Nejsvětější Trojice na malém návrší nad 
vesnicí. V roce 1945 museli všichni svou rodnou obec opustit 
a přes sběrný tábor v Meziměstí putovali do neznámých krajů. 
Za zločiny hitlerovského režimu zaplatili vysokou cenu. Ve 
Východním či Západním Německu se mnohým z nich od roku 
1949 podařilo začít nový život, ale také bylo mnoho těch, kte-
ří útrapy nepřežili. Na své milované Broumovsko nikdy neza-

pomněli. Jejich vzpomínky pomáhala při životě udržet 
i občasná setkání s krajany.  Jejich zájem o rodný kraj přetrval 
i na dálku a těch několik sousedů, kterým bylo dovoleno zůstat 
v rodné obci, udržovalo s krajany v dálných končinách kon-
takt. Po mírové revoluci v roce 1989 se „Východ“ a „Západ“ 
mohli začít opět bez obav setkávat. Bývalí němečtí obyvatelé 
Zdoňova začali pečovat o staré hroby, v roce 1999 zde vysvěti-
li pamětní kapli obětem násilí z roku 1945. Od roku 2015 při-
pomíná pamětní deska  kněze Cölestina Baiera, který přišel 
o život v roce 1945 a který nadále žije v našich vzpomínkách. 
Němci a Češi ve Zdoňově se začali společně angažovat a tak 
vzájemnou spoluprací založili nové sousedství v Evropě.  
 

Bůh žehnej Zdoňovu a starým i novým obyvatelům a jejich 
potomkům! 
Erik Buchholz – Krajanský spolek Broumovska ve Forchhei-
mu, Německo  
(Prarodiče Agnes Johnová dům čp. 1 a Robert Krause dům čp. 
90 ze Zdoňova / Merkelsdorfu) 
 

Listopad 2023 

 

PhDr.Miroslava Moravcová 

 



ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 

ŽIVOTNÍ JUBILEA 

Ve čtvrtek 9. listopadu jsme se letos již po čtvrté, a tedy na-
posledy, setkali v hotelu Koruna s těmi, kteří oslavili, nebo 
se teprve chystají slavit svá významná životní jubilea 
v posledním čtvrtletí tohoto roku.  
 

Děti z mateřské školky  svým vystoupením opět zpříjemnily 
toto odpolední posezení a jsem moc ráda, že svými písničkami 
vyloudily úsměvy na všech tvářích. Pro všechny to byl určitě 
ten nejhezčí dárek. 
 

Asi bych se opakovala, kdybych psala, že to opět bylo krásné, 
příjemné a velmi milé setkání. Ale co jiného napsat, když ono to 
tak opravdu bylo. Hodně se povídalo, vzpomínalo, připomínaly 
se události, na které mnozí z nás zapomněli nebo si třeba ani 
pamatovat nemohli, hodně jsme se nasmáli a čas uplynul ne 
jako voda, ale jako….marně hledám vhodné přirovnání. Prostě 
najednou byl čas jít domů, ač se některým ani nechtělo. Ale 
všechno jednou končí… 

 

Takže děkujeme, že jste přišli, užili si svůj den s námi a zase 
někdy příště. To už bude v novém roce 2024 a aby se nás schá-
zelo o něco více, rozhodli jsme se tato setkání uskutečňovat 
vždy jednou za čtyři měsíce. Věříme, že budou stejně krásná, 
veselá a pohodová jako ta letošní. 

 

Bohdana Vavřenová, kulturní referentka 

 

Odpadové hospodářství 
Zastupitelstvo Města Teplice nad Metují na svém veřejném 
jednání, které se konalo dne 23.10. 2023, schválilo 4 nové 
obecně závazné vyhlášky města o místních poplatcích.  
Na základě pokynu Krajského úřadu Královéhradeckého kraje 
bylo třeba stávající vyhlášky přepracovat, a to z důvodu novely 
zákona číslo 565/1990 Sb., o místních poplatcích, prostřednic-
tvím zákona číslo 252/2023 Sb., a to tak, aby vyhlášky o míst-
ních poplatcích byly účinné od 1. 1. 2024.  
Nejvíce se asi dotkne občanů s trvalým pobytem a vlastníků 
objektů individuální rekreace (chalupářů) nová vyhláška číslo 
3/2023 O místním poplatku za obecní systém odpadového hos-
podářství, kde je v článku č. 4 stanovená sazba poplatku 700 
Kč. Dle následujícího článku č. 5 odst. 1 je splatnost poplatku 
do 31. 3. příslušného kalendářního roku. Úleva 100 Kč pro 
osoby starší 70 let a více zůstává zachována. Úleva pro studen-
ty ubytované mimo území města byla snížena na 100 Kč, a tak 
došlo ke sjednocení  
Co vedlo město k navýšení sazby za místní poplatek za odpa-
dy? Stále narůstající náklady na svoz a likvidaci odpadů, které 
v loňském roce činily 1,62 milionu korun. Pro letošní rok se 

náklady vyšplhaly již na 1,76 milionu korun, a to k datu 31. 10. 
2023. Za listopad a prosinec náklady ještě neznáme, ale je 
předpoklad, že se vyšplhají k 2 milionům korun. Dle statistiky 
odpadového hospodářství občané více třídí. Třídící slevy od 
společnosti EKO-KOM dosáhly k 31. říjnu letošního roku 518 
tisíc Kč, což je v porovnání za celý rok 2022 více. Vloni byla 
celková částka odměny za třídění odpadu 417 tisíc Kč. Pro 
ještě větší třídění odpadu, zejména papíru, který někdy končí 
v nádobách na směsný komunální odpad, se město rozhodlo 
darovat občanům a chalupářům modré popelnice o objemu 120 
litrů. Popelnice budou formou daru od města, tak jak tomu bylo 
i u žlutých nádob na plasty. Nádoby na papír budou sváženy od 
domů v četnosti 1x za měsíc. Nadále zůstanou celoročně 
k dispozici velké kontejnery 1100 litrů na papír v prostoru 
sběrného dvora v ulici Za Školou. Modré popelnice 120 litrů 
budou rozváženy do domácností v průběhu měsíce prosince a 
případně ledna. Pro bytové domy na Kamenci, u školy, v ulici 
Zámecká jsou plánovány kontejnery 1100 l.  
V tomto čísle TO je zveřejněný rozpis svozů komunálního od-
padu, plastu a papíru na rok 2024.  
!POZOR!: svoz plastů bude místo 1. 1. 2024 již v sobotu  
30. 12. 2023.  

 

Miroslava Kučerová, referent městského úřadu 





ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA INFORMUJE 

Finanční gramotnost 
Na začátku listopadu jsme s žáky 
deváté a osmé třídy vyrazili do 
Hradce Králové na program Uplift 
finanční gramotnost a podnikání. 
Akce se konala na půdě Univerzi-
ty Hradec Králové v posluchárně 
Fakulty informatiky a ma-
nagementu. Už jen návštěva těch-
to prostor byla nevšedním zážit-
kem. Žáci se stali podnikateli za-
čátečníky a pod vedením lektorky 
a mentorů se pokusili připravit si 
podnikatelský záměr. Každý tým 
si zvolil výrobek či službu, se 
kterou chtějí prorazit na trh, a 
postupně dávali dohromady nále-
žitosti s pomocí nástroje Lean 
canvas. Všechny nápady, které 

žáci vymysleli, byly zajímavé a možná by byly i úspěšné při 
uvedení na trh.  Avšak po prezentaci nápadů na podnikání hla-
sování rozhodlo, že nejzajímavější nápad byl skupiny žáků 
z osmé třídy (J. Bašťúrová, L. Ježková, A. Kuchařová, P. 
Mráz), a to jedlý kelímek s příchutí. Při závěrečném kvízu děti 
změřily sílu s ostatními školami a obsadily všechna první tři 
oceňovaná místa (D. Keresteši, O. Vávra, E. Divišová)! Děkuji 
dětem za vzorné chování a spolupráci na programu. 

 

Michaela Schejbalová  

Dvacet let spolupráce 

V září uplynulo dvacet let od podpisu smlouvy o partnerské 
spolupráci mezi školami Teplice nad Metují a Jaworzyna Slas-
ka. Ve středu 15. 11. jsme se zúčastnili slavnostního aktu - 
podpisu nového prohlášení o pokračování vzájemné spoluprá-

ce. Smlouvu svým 
podpisem stvrdil ředi-
tel Krzystof Soltys a 
ředitelka Magda Kala-
šová. 
Návštěvu školy v Ja-
worzyne jsme zahájili 
sportovními soutěže-
mi. Děvčata hrála vy-
bíjenou a chlapci sálo-
vý fotbal. Vše se neslo 
v duchu fair- play, 
nicméně o povzbuzo-
vání a emoce nebyla 
nouze. Poté jsme prů-
myslové muzeum, kde 
se žáci převážně 7. a 8. 
třídy dozvěděli mnoho 
zajímavého o provozu 
starých parních loko-
motiv.  

Po obědě následoval již výše zmíněný slavnostní okamžik 
podpisu dokumentu Letter of Intent za přítomnosti starosty 
Grzegorze Grzegorwicze.  
Těšíme se na další setkání, které proběhne v měsíci květnu u 
nás, v Teplicích nad Metují. Ráda bych poděkovala našim uči-
telkám, Michaele Schejbalové a Elišce Vachouškové, za pří-
pravu a organizaci celého zájezdu a především paní Katarzyne 
Kunart za zprostředkování setkání a doprovod. 

Mgr. Magda Kalašová 

Pamětihodnosti našeho města – projekt 5. třídy 

V říjnu žáci 5. třídy zjišťovali informace o památkách 
v našem městě. Každá skupinka dětí si naplánovala, co by 
podle nich bylo zajímavé pro turisty, namalovala mapu, zjisti-
la všechny dostupné informace o daných objektech a ty různý-
mi způsoby zakomponovala do své mapy.  
Na závěr našeho zkoumání jsme navštívili kostel Panny Marie 
Pomocné, s jehož historií nás seznámil pan Šikut. 

 

Mgr. Eva Malíková 

Svatomartinské pečení našich kuchařek 

Pod vedením hlavní kuchařky 
Jany Čorejové připravila naše 
školní jídelna na 400 svato-
martinských rohlíčků. Podpo-
řili jsme tak akci Svatomartin-
ský podvečer, kde sv. Martin 
na bílém koni rozdával všem 
dětem naše voňavé rohlíčky. 
A o tom, že byly opravdu vy-
nikající, vůbec nepochybujte!  
 

V soutěži o nejlepší svato-
martinský rohlíček získaly 
naše kuchařinky první ce-
nu!!! Gratulujeme!!! 

Projektový den ve  3. A  
„DUŠIČKY/HALLOWEEN“ 

V úterý 31.10. nečekala ve třídě na třeťáky paní asistentka 
Romča, ale jeptiška dosti podezřelého vzezření. Oni tedy ani  
žáčci nebyli našimi třeťáky tak, jak je známe z běžných dní. 
Naopak – ve 3. A se v tento den sešla roztodivná hrůzostrašná 
stvoření. 
Nicméně učeníčko neminulo ani příšeráky. Při běhacím diktátu 
ukázali, jak si poradí ve skupinkách se čtením s porozuměním. 
Dozvídali se zajímavé informace o dušičkových a halloween-
ských zvycích, o souvislostech a původu těchto svátků. 
V tematických listech se pak věnovali popisu strašidla, nadřa-
zeným, podřazeným a souřadným pojmům, číselnému luštění 
dušičkové pranostiky, malé násobilce, sudým a lichým číslům, 
počítání v angličtině… 

Nechybělo ani strašidlácké divočení a mlsání. 
 

Romana Wendlová 



Projektové vyučování v 1. třídě 

Děti 1. třídy na konci října a v listopadu zažily další projektové 
vyučování, tentokrát se zaměřením na Halloween a sv. Marti-

na. Plnily zábavné a 
strašidelné úkoly, počí-
taly a četly se strašidýl-
ky, a to vše bylo prolo-
žené hudebně pohybo-
vými činnostmi.  
Děti si výuku užily a 
těší se na další projekt, 
který nás čeká v prosin-
ci—čertovské učení. 

 

Mgr. Ivana Malíková 

 

Tajemství hvězdné oblohy 

Ve středu 1. 11. 2023 se žáci 4. ,5. , a 6. třídy vypravili na vý-
pravu za poznáním. Navštívili Planetárium v Hradci Králové, 
kde si vyzkoušeli interaktivní modely - zemětřesení, svoji 
hmotnost na Měsíci, Slunci a Jupiteru, plazmovou kouli a mno-
ho dalších. Nechyběl ani zajímavý program o souhvězdích. 

„Předvánoční úklid“ v mateřské škole 

V mateřské škole se po příchodu svatého Martina uklízelo. 
Naše mateřská škola nedisponuje žádným prostorem 
k uskladnění sezonních hraček, proto leta letoucí využívá ma-
lý dřevěný domek - chatu Uran, umístěnou za budovou MŠ. 

Zde na zimu 
s dětmi uklízíme 
koloběžky a 
hračky na písek a 
naopak vytahuje-
me lopaty na 
sníh, boby a 
ježdíky. Bylo 
vždy těžké sem 
uklízené hračky 
vměstnat, proto-
že tato chata byla 
donedávna po 
strop zaplněna 

starými a nepotřebnými předměty typu – rozpadlé dětské žid-
ličky, stůl bez nohy nebo staré slunečníky, na kterých zub 
času zanechal viditelnou stopu, a mnoho dalších „pokladů“.  
V týdnu od 13. listopadu se vše vyházelo do kontejneru, který 
nám Technické služby města Teplice nad Metují pro tuto akci 
přistavily. Tímto velice děkuji technickým službám za spolu-
práci, ale především chci poděkovat všem paním kuchařkám, 
paní Věře Komárkové, panu Machovi, paní Olze Jarkovské a 
všem paním učitelkám mateřské školy, které pomáhaly 
s vyklízením tohoto prostoru. Prostor nadále budeme využívat 
k uskladnění sezonních hraček, které se tam od teď bez pro-
blému vejdou.  

Za kolektiv MŠ - Mgr. Tereza Šafránková 

Hravá angličtina v MŠ 
pro předškoláky 

Letos již druhým školním 
rokem seznamujeme děti 
v mateřské škole s anglickým 
jazykem. Pomalu a hravou 
formou je tak připravujeme 
na setkání s cizím jazykem 
v rámci budoucí docházky na 
základní škole. Záměrem 

tohoto krátkého, dopoledního bloku je seznámit děti s prvky 
jazyka - slovní zásobou, výslovností a tvorbou jednoduchých 
vět. Děti se tak pravidelně a cíleně sekávají s cizím jazykem 
v rámci písniček, říkadel, výtvarné činnosti, grafomotorických 
cvičení a her. Pomocí speciálních pomůcek – obrázkových 
kartiček se učí slovní zásobu a poslechem rozvíjí zvukovou 
podobu jazyka. Dále pak rozvíjíme tvořivost a logické myšlení 
v rámci her, ve kterých se slovní zásoba používá. Celý třice-
ti—čtyřiceti minutový blok provází plyšový opičák Mr. Bana-
na, kterého děti milují. 

Mgr. Tereza Šafránková 

Oslava svátku svatého Martina v naší MŠ 

Ve středu 8. 11. dopoledne se  celá školka sladce rozvoněla. 
Paní učitelky z obou tříd vytáhly osvědčené recepty na svato-
martinské rohlíčky a děti pod jejich vedením zpracovaly těsto, 
tvořily rohlíčky, plnily náplněmi (Medvídci makovou, Sovičky 
povidlovou a nutellovou) a potíraly vajíčkem. Všichni praco-
vali s nadšením a na výsledcích to bylo vidět.  
V pátek 10. 11. se třídy jednotlivě vydaly městským parkem 
na Cestu za světýlkem. Stopy podkov je postupně dovedly ke 
čtyřem obrazům, u nichž si děti zopakovaly nejdůležitější úse-
ky života tohoto světce. V altánku na zahradě školky je čekala 
rozsvícená svíčka, Poselství sv. Martina a pro každého malý 
čokoládový penízek. A po obědě mohly ochutnat, jak se jim 
povedly svatomartinské rohlíčky. 

Helena Šikutová 



Veřejné bruslení v Hronově pro Tepličáky 

Zima už je za dveřmi a s ní i zimní radovánky. Lyže, sáň-
ky, boby a samozřejmě brusle – to vše k zimě neodmysli-
telně patří.  
Bohužel, spoléhat se na počasí je tak trochu sázka do loterie, 
takže jsme se po loňských zkušenostech rozhodli, že i letos 
těm zimním sportům půjdeme naproti.  
 

Hronov a jeho zimní stadion je nedaleko, veřejné bruslení pro 
nás, Tepličáky, se vám tam v loňském roce dle návštěvnosti a 
ohlasů líbilo, takže jsme si řekli, proč to opět nezkusit. No a 
nebudeme přece čekat až na nový rok, zimní prázdniny budou 
dlouhé a děti i dospělí určitě rádi využijí příležitost a možnost 
provětrat ať své staré, či nové ježíškovské brusle a vyrazit  
zařádit si na led. 
 

Takže – naše bruslařská sezona pro Tepličáky v Hronově za-
čne v pátek 29. 12. v čase od 15:00 do 16:30 hodin a jediné, 
co budete potřebovat, bude dopravit se na místo činu „po 
vlastní ose“. Dokonce i ti, kteří brusle nemají, mohou přijet a 
zapůjčit si je, stejně jako vloni, přímo na stadionu. Tím otevře-
me bruslařskou zimu a protože neleníme a o volné termíny je 
velký zájem, zamluvili jsme pro jistotu hned i jeden následují-
cí a tím bude druhá lednová neděle, tedy 14. 1. 2024 od 16:30 
do  18:00 hod.  
 

Věříme, že se vám i letos bruslení bude líbit, děti i dospělí si 
to patřičně užijí a těšíme se na viděnou na ledě !!!  

 

Bohdana Vavřenová, kulturní referentka 

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 

V sobotu 11. listopadu 2023 v obřadní síni Městského úřadu v Teplicích nad 
Metují proběhlo slavnostní vítání nových občánků našeho města. Přivítat a 
předat malé dárečky přišla zastupitelka Ing. Soňa Černá a místostarostka Věra 
Prokopová, která zastupovala i městskou knihovnu. Děti z mateřské školky 
pod vedením paní učitelky Dominiky Sedláčkové měly připravené pásmo 
písniček a my jim děkujeme za krásné a milé vystoupení. Mezi nové občánky 
jsme přivítali : 
 

Tomáše Muru 

Sofii a Natálii Nešetřilovy 

Valerii Kulhánkovou 

Petra Knoblicha 

Matyáše Brauna 

Nellu Wilkeovou 

 

Novým občánkům i rodičům přejeme do života hodně radostí, úsměvů, pohody a štěstí. 

Péťa Nellinka Sofinka a Natálka Tomášek Matyášek 

ZE SPORTU 



Postřehy fotbalového fandy 

MUŽI  

 

Tepličtí fotbalisté se v srpnu dočkali a mnohým (jak hráčům, 
tak divákům) se tak možná splnil "sen" - začala jim podzimní 
část nového ročníku 1. B třídy Královéhradeckého kraje. Ale 
to, jakými výsledky se "pochlubí" po osmi odehraných kolech, 
to tedy asi nečekal nikdo. Získat z osmi utkání dva body a krčit 
se na dně tabulky - tomu se nechtělo věřit. Pak ale přišla tou-
žebně očekávaná první vítězství (doma s Předměřicemi a v 
Meziříčí) a Slavoj se začal pomalu sunout z propasti výše. 
Když ale pak doma totálně selhal proti Javornici, musel nutně 
pro tři body do Zdelova. To vyšlo a za týden, v posledním 
utkání, se všichni určitě moc chtěli rozloučit s podzimem opět 
výhrou, a to před domácími fanoušky proti Malšově Lhotě. 
Bohužel. Výsledkem 2:2 se Slavoj na zimu usadil s 12 body na 
12. místě tabulky a nezbývá než doufat, že na jaře se teplickým 
hráčům bude dařit víc. Tak aby udělali radost nejen sobě, ale 
hlavně svým příznivcům a fanouškům. 
 

ŽÁCI 

 

Na teplické mladší žáky čekala na podzim opravdu velká změ-
na. Jejich družstvo totiž bylo přihlášeno do nově vzniklého 
osmičlenného meziokresního přeboru starších žáků... Soutěž 
spadá pod hlavičku OFS Trutnov a účastní se jí pět družstev z 
Trutnovska a tři z Náchodska. Ten "náhlý" přechod z jedné 
kategorie (mladší žáci) do druhé (starší žáci) byl, bohužel, 
velmi znát. Rozdíl ve výkonnosti, věkový rozdíl, to vše bylo v 
každém zápase na hřišti vidět a pohled na mladší žáky Slavoje, 
kteří byli nejen mladší, ale samozřejmě i menší, a pohled na 
soupeře, na hráče o hlavu větší, to skoro budilo "lítost"... A 
tak, i když tepličtí hráči chtěli při každém zápase nechat na 
hřišti své "maximum ", všech 22 utkání prohráli a několikrát i 
s dvouciferným výsledkem - po podzimní části soutěže se tak 
"krčí" na posledním místě tabulky bez bodového zisku se skó-
re 9:184. Tohle všechno ale určitě nebude bránit hráčům a 
jejich fanouškům věřit, že jaro přinese nějaké to ovoce a první 
úspěchy se dostaví. 
 

PŘÍPRAVKA 

 

Teplické starší fotbalové přípravce skončila podzimní část 
osmičlenného okresního přeboru 29. října turnajem v České 
Skalici. A byla to pěkná tečka - oba zápasy, jak proti Novému 
Městu n/M, tak proti Polici n/M tepličtí vyhráli a vyhráli tak 
vlastně celý turnaj - a na podzim vlastně jediný. Škoda, že se 
jim to nepodařilo na jediném domácím turnaji (9. září), kdy 
tenkrát po výhře nad Novým Městem pak bohužel (jen těsně) 
nestačili na Náchod... Těch turnajů bylo celkem osm, takže 
Slavoj odehrál šestnáct zápasů - a úspěšnost? Celkem dobrá - 
šest výher a deset proher. Ty prohry byly ale několikrát oprav-
du velmi těsné a dalo se tak i říci, že zápasu by spíše slušela 
remíza a pak následující penaltový rozstřel, jehož výsledek 
nikdy nelze předem přesně odhadnout... Teď už ale začala 
"zimní přestávka" a nezbývá než těšit se na jarní část soutěže. 

 

Pavel Jiřička 

Teplická 10 s teplickou účastí  
V neděli 12. listopadu krátce po 11. hodině, za slunečného a 
chladného počasí, vyběhlo z brány teplického koupaliště 66 
mužů, žen a dětí na trať čtvrtého ročníku závodu Teplická 
10.  

Jedinými teplickými 
zástupci byli Bára 
Bitnarová a Petr Di-
viš. Půldruhého kilo-
metru  k lávce přes 
Metuji u vlakové za-
stávky  Teplice n.M. 
– Skály vedlo společ-
ně po asfaltu.  Za 
lávkou se žactvo oto-
čilo do cíle svého 
závodu na 3 km. Již 

potřetí v řadě na této trati zvítězil Olda Hornych ze SKI Police 
(11:04), tentokrát před Davidem Oupicem (Lokomotiva Trut-
nov) a Matějem Renským (BK Náchod). Mezi děvčaty byla 
nejrychlejší Adéla Renská z BK Náchod (13:05), za kterou 
doběhla jako druhá Emilie Hrnčiarová (BKL Machov).  
V hlavním závodě se o prvenství utkali běžci BK Náchod Ka-
mil Krunka (vítěz z roku 2020) a David Plný (vítěz nultého 
ročníku v roce 2019). Vítězem se nakonec stal s časem 33:28 
minut Kamil před druhým Davidem (-0:28) a třetím Ondrou 
Pencem z Meziměstí 
(-2:20), specialistou 
na delší distance. 
Mezi ženami zopako-
vala své loňské vítěz-
ství a celkově doběh-
la sedmá s časem 
37:59 minut juniorka 
Eliška Hostková z 
ASK Slavia Praha, 
druhá skončila Mar-
kéta Zeisková (-4:39) 
z BK Náchod, třetí její sestra Radka Krtičková z Run4Fun  
(-7:41). Více ve výsledcích a historii na www.redpointteam.cz. 
Traťové rekordy sice odolaly, ale všichni se místo lenošení 
pěkně proběhli a v cíli na ně čekal teplý čaj, buchta a polévka. 
Na trati i na koupališti fotili Josef Bitnar, Petr Lulek, Hanka 
Maršíková, Jirka Pospíšil a Honza Melišík.  
 

Děkujeme všem fotografům, Pepovi Havlíčkovi za časomíru a 
zpracování výsledků, firmě Sportchallenge za registrace, pivo-
varu Primátor za pitné ceny, Ladě a Petrovi za občerstvení, 
Městu Teplice nad Metují za technické zajištění, pořadatelům 
za pomoc a všem startujícím za to, že přijeli. Na shledanou na 
5. ročníku za rok v neděli 11. listopadu 2024.  

 

Tomáš Čada – ředitel závodu, foto: Petr Lulek        

https://redpointteam.cz/teplicka-10/propozice/
https://redpointteam.cz/teplicka-10/propozice/
https://redpointteam.cz/teplicka-10/vysledky-t10/
https://redpointteam.cz/teplicka-10/historie/
https://www.rajce.idnes.cz/redpoint/album/teplicka-10/album
https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=pfbid02EKof4k9X8U6a4JozAKQf4nm3gCq68AGq5rcXLXKcBU8wswq3rWry3E8ezxQioF7Zl&id=100013733707976
https://photos.google.com/share/AF1QipPx3v1fYuMdTYiSOKQHMtHYeLm35trbry3qQ3y2-z2pb_t8EhMGlCOz8V4w-QHuiA?key=eHo0Mkd6OXFkM3pGT0pTRjh2eEY5VGY4YzJqSDVn
https://photos.google.com/share/AF1QipPx3v1fYuMdTYiSOKQHMtHYeLm35trbry3qQ3y2-z2pb_t8EhMGlCOz8V4w-QHuiA?key=eHo0Mkd6OXFkM3pGT0pTRjh2eEY5VGY4YzJqSDVn
https://www.facebook.com/photo/?fbid=3333167460163079&set=pcb.3333168400162985
https://photos.app.goo.gl/DjQ7qz91PJAoJhAT7
http://www.sportchallenge.cz


Bílý Čáp uzavřel STP 2023 

Sobotní 7. ročník Běhu na Čáp uzavřel Středeční pohár 
2023. V 11 hodin vyběhlo od teplické prodejny Redpoint 
na 5,84 km dlouhou zasněženou trať s převýšením 334 
metrů 22 mužů a 4 ženy a o deset minut později se ze sedla 
Váha vydalo na 1,77 km dlouhou trať 13 žáků a 3 žákyně.  
Jako první se na vrcholu rozhledny objevil Tenzing Cíler 
(9:55), druhý byl Matěj Beran (-0:19) a třetí absolutní vítěz 
Běžeckých vršků mezi žáky Olda Hornych (-0:39). Celkově 
pátá doběhla na vrchol rozhledny absolutní vítězka Běžeckých 
vršků mezi žákyněmi Anička Knillová (10:55), druhá skončila 
Matylda Pohlová (-2:39) a třetí Mája Melišíková (-7:32). 
Hlavní závod vyhrál Štěpán Štolfa (28:06) před absolutním 
vítězem Běžeckých vršků Pavlem Bezděkem (-0:43) a svým 
mladším bratrem Šimonem Štolfou (-0:51). Mezi ženami zví-
tězila celkově desátá absolutní vítězka Běžeckých vršků Len-
ka Fridrichová (32:59) před druhou Pavlínou Fulkovou (-4:30) 
a třetí Anežkou Rückerovou   (-7:04). Více ve výsledcích Bě-
hu na Čáp a výsledcích Běžeckých vršků.  
Závěrečné vyhlášení výsledků proběhlo u Páslerova statku na 
Bišíku, kde byl zajištěn oheň, buřty, čaj, kafe, sladká tečka a 
tombola, ze které si každý odnesl něco. V jednotlivých kate-
goriích zvítězili: Natálka Šilpertová (přípravka holky), Vašek 
Skala (přípravka kluci), Anička Knillová (žákyně), Olda Hor-
nych (žáci), Anežka Rückerová (juniorky), Lenka Fridrichová 
(ženy AB), Pavlína Fulková (ženy C), Karel Skala (junioři), 
Štěpán Štolfa (muži A), Pavel Bezděk (muži B), Jan Beran 
(muži C) a Michal Krtička (muži D). Nejlepším Středečňákem 
s 22 starty (z 31 možných) se stal Pavel Bezděk. Dále se umís-
tili: Štěpán Štolfa (20), Anna Kráčmarová (19), Jiří Petr (17), 
Adrian Suchánek (16), Michaela Kráčmarová, Lukáš Čáp, Jan 

Čermák a Matouš Kubeček (všichni 15), Martin Šupich, Martin Frencl, Adam Kohoutek a Tomáš Čada (všichni 14). Více ve 
fotogalerii Běh na Čáp 1 a Běh na Čáp 2.   
Středečního poháru 2023 se celkem zúčastnilo 466 startujících, kteří absolvovali 1911 startů, což je v průměru 64 startujících na 
každý závod. Více v přehledu startů.  
Děkujeme všem spolupořadatelům za organizaci jednotlivých závodů i seriálů a závodníkům za účast.  

Tomáš Čada 

Gratulace k vítězství ! 
Na konci září byla posledním cyklistickým závodem ukončena 
11. sezona T-Mobile  Česká Enduro Serie za rok 2023.   
Slavnostní vyhlášení vítězů všech věkových kategorií se uskuteč-
nilo v Praze v obchodním a zábavním centru Arkády dne 3. lis-
topadu. 
V kategorii ROOKIE  se umístili Matouš Moravec (nar. 2011) 
z Teplic nad Metují na 1. místě a Adam Kohoutek (nar. 2011) 
z Adršpachu na místě 2.  Na pěkném 6. místě pak skončil v kategorii 
NEWBIE  Šimon Moravec (nar. 2010) z Teplic nad Metují. Kluci se 
svými rodiči absolvovali od května do konce září šest náročných 
závodních víkendů  v českých „bike parcích“  s nádhernými přírod-
ními sceneriemi a to v Koutech nad Desnou v Jeseníkách, na úpatí 
Klínovce v Krušných horách, na Kraličáku pod Kralickým Sněžní-
kem, na Morávce v Jeseníkách, v areálu Špičák na Šumavě a koneč-
ně v Klínech v Krušných horách. Matouš v těchto šesti závodech 
čtyřikrát vyhrál, jednou byl druhý a jednou skončil v nemocnici 
v Karlových Varech s otřesem mozku. Protože se závod na Kraličá-

ku dne 23. 6. 2023 jel zároveň jako Mistrovství České republiky v enduru, stal se tak i neoficiálně mistrem ČR ve své kategorii.  
Oba bratři Moravcovi závodili za klub TRUTNOV TRAILS, Adam Kohoutek za Bluefly Enduro Team.   

Na fotografii ze dne 3. 11. 2023 Matouš Moravec 
(uprostřed) a Adam Kohoutek (vlevo) 

Tepličtí otužilci rozjíždějí druhou sezónu  

https://redpointteam.cz/stp/propozice/bezecke-vrsky/beh-na-cap/vysledky-behu-na-cap/
https://redpointteam.cz/stp/propozice/bezecke-vrsky/beh-na-cap/vysledky-behu-na-cap/
https://redpointteam.cz/stp/propozice/bezecke-vrsky/celkove-vysledky/
https://www.rajce.idnes.cz/redpoint/album/beh-na-cap-2023
https://www.rajce.idnes.cz/album/srzsj1e5V5Po69kZ
https://redpointteam.cz/stp/propozice/


GVUN NÁCHOD 

ZASNĚŽENÝ ČAS 

Výtvarný workshop pro širokou veřejnost 
 

19. 12. 2023 v 10:00 a 15:00 hodin 

GVUN Jízdárna  
 

Zakonzervujme spolu čas! Vytvořme mikrosvět či příběh, ve 
kterém neustále sněží.  Během workshopu si vyzkoušíme mini-
aturní prostorovou tvorbu. Vyrobíme originální sněžítko, kte-
rým můžeme obdarovat své blízké. Možnost použít eventuálně 
vlastní fotografie či voděodolný materiál (orientační velikost 
vkládaného objektu do 5 cm), není však podmínkou! 
V případě zájmu větších skupin nutná rezervace předem na 
adrese karhanova@gvun.cz nebo na tel. 606647216   
Vstupné 40kč  
Doporučujeme pracovní oděv.  
 

ZASNĚŽENÝ ČAS 

Edukačně výtvarný program pro MŠ, ZŠ a SŠ k výstavě 
Hra a čas 

 

18. 12. – 22. 12. 2023 

GVUN Jízdárna 

 

Čas sněhu, zimních radovánek a chumelenic je tu! Pojďme ho 
společně výtvarně zpracovat do podoby originálních sněžítek. 
Během programu se zároveň seznámíme s jejich historií 
a přesahem do současného umění. Výtvarná aktivita rozvíjí 
smyslovou citlivost a představivost. Je zaměřena na miniaturní 
prostorovou tvorbu.  
Nutná rezervace předem na adrese karhanova@gvun.cz nebo 
na tel. 606647216   
Vstupné 40kč/ pedagogický doprovod zdarma 

Délka programu: 60 – 90 minut   
Doporučujeme pracovní oděv. 

Nové číslo sborníku Rodným krajem 

V prodeji je nové číslo vlastivědného časopisu Rodným kra-
jem č. 67. Obsahuje na dvě desítky zajímavých článků. Namát-
kou můžeme zmínit příspěvek Ondřeje Vašaty o herci Václavu 
Lohniském, který vyrůstal v Úpici a Trutnově. Za pozornost 
stojí i článek Richarda Švandy o šlechtickém rodu Dlauh-
oweských. I tentokrát se budeme toulat s Jiřím Chaloupkou po 
smírčích křížích, tentokrát v okolí Dvora Králové nad Labem a 
Žacléře. Připomeneme si také významné malíře, kteří žili a 

čerpali inspiraci v našem 
kraji: Jiřího Škopka, 
Julii Winterovou Meze-
rovou a samozřejmě 
Josefa Kuldu. Vzpomín-
ku věnujeme dlouholeté-
mu řediteli Muzea Bože-
ny Němcové Ludvíku 
Mühlsteinovi. Nechybí 
ani poutavý rozhovor, 
tentokrát se zoologem 
Petrem Kafkou. Samo-
zřejmostí je originální 
příloha pro děti, kterou 
připravila výtvarnice 
Martina Klapperová. 
To vše a mnohem více 
obsahuje letošní předvá-
noční číslo Rodného 
kraje-ideální čtení na 
dlouhé zimní večery.. 

ZUŠ BROUMOV 

Vánoční akce ZUŠ Broumov 

Vážení přátelé, 
rádi bychom vás pozvali na vánoční akce ZUŠ Broumov, 
abychom si vánoční dobu, která nás čeká, užili také společ-
ně. 

 

 

Vánoční koncert se uskuteční v úterý 12. 
prosince od 18 hodin v sále Infocentra 
Broumov. Již tradičním setkáním je pro-
dukce Rybovy České mše vánoční, ve 
spolupráci s Farností Broumov, sborem 
Stěnavan a přáteli naší školy ji budeme 
hrát a zpívat ve středu 20. prosince tak-
též od 18 hodin v Kostele sv. Petra a 
Pavla v Broumově. 
 

 

Přijďte s námi strávit čas plný vánoční atmosféry, budeme se 
na vás těšit. 

Za ZUŠ Broumov Martin Ptáček 

Sportovní den mládeže s TAJV v Teplicích nad 
Metují 
Ve středu 29. 11. 2023 se uskutečnil 3. ročník národní sou-
těže Sportovní den mládeže s TAJV v Teplicích nad Metují 
ve Sportcentru Teplice nad Metují pro žáky základní školy 
a místní děti.  
Sportovní akce TAJV v Teplicích nad Metují patřila mezi 250 
semifinálových turnajů v České republice. Účastníci turnaje se 
utkali v soutěžním pětiboji, který byl složen z fotbalu, florbalu, 
házené, frisbee a tenisu. 
Z celkového vítězství na turnaji se zaslouženě radoval tým 
„Nejlepší hráči“, který byl tvořen z členů Adéla Bornová, An-
na Kunart, Daniel Hurdálek, Adam Weselý, Filip Lupínek, 
Anita Schejbalová a Lucie Mrázová. Finalisté postupového 
turnaje v Teplicích nad Metují získali vítězné medaile, upo-
mínkové diplomy a mnoho dalších sponzorských cen. Společ-
ně s oceněním obdrželi hráči z Teplicích nad Metují nominaci 
na závěrečný šampionát, Národní finále v Kladně, který se 
bude konat 9. 12. 2023 v Kladenské sportovní hale. Na Národ-
ním finále budou postupující finalisté reprezentovat zejména 
základní školu, město Teplice nad Metují a Královéhradecký 
kraj. 
Sportovní den mládeže s TAJV v Teplicích nad Metují byl 
zrealizován za podpory města Teplice nad Metují, Královéhra-
deckého kraje a partnerů soutěže. 

Mgr. Jan Váňa, organizátor soutěže  
www.tajv.cz  

mailto:karhanova@gvun.cz
mailto:karhanova@gvun.cz


LYŽAŘSKÝ ODDÍL  
TJ SLAVOJ TEPLICE NAD METUJÍ 

Náš lyžařský oddíl má dlouholetou tradici, funguje již 50 
let. Za tuto dobu vychoval spoustu lyžařů, hodně z nich v 
oddíle zůstává a významně se podílí na provozu a rozvoji 
„lyžáku“. Za to jim patří obrovský dík. 

Oddíl pracuje s dětmi 
ve věku od 5-ti let až 
po juniory. Základem 
je vést děti ke sportu a 
všestrannému rozvoji, 
zaměření je samozřej-
mě na alpské lyžování. 
Oddíl pracuje celoroč-
ně, protože letní přípra-
va je pro lyžaře velmi 
důležitá. O letních 
prázdninách je samo-
zřejmě volno, pro zá-
jemce jsou připraveny 
dva týdenní kempy, 
kde jsou rozvíjeny 
komplexní sportovní 
dovednosti. Oddíl je 
určen pro všechny, 
které lyžování bavína 
obecné úrovni, ale i pro 
děti, které si chtějí zku-
sit lyžování závodní. 

Jak děti dorůstají a mají o sportovní lyžování zájem, jsou po-
stupně připravovány na závodění. Pro letošní sezonu jsou zá-
vodní kategorie od roku narození 2014.  
Výsledky našich závodníků jsou více než povzbudivé. V 
předžákovských kategoriích se děti umísťují na čelních pozi-
cích v bodovaných pohárech, v žákovských kategoriích už 
umějí republikové závody i vyhrát. Máme v týmu i mistra re-
publiky. Na jaře 2023 naši žáci reprezentovali Českou republi-
ku na závodech v Itálii, Rakousku a v Kanadě, kde se umísťo-
vali mezi 10. -20. místem. Tyto výsledky mají za sebou obrov-
skou práci trenérů a 
závodníků samotných. 
Vše ovšem začíná od 
přípravy nejmenších. 
Na podzim a na jaře se 
pořádají přípravné 
kempy na ledovcích a 
to samozřejmě pro děti 
všech věkových kate-
gorií. Obrovskou výho-
dou je domácí sjezdov-
ka v Teplicích nad Me-
tují, kde se trénuje v 
odpoledních hodinách. 
Provozovatel sjezdov-
ky je Město Teplice 
nad Metují. Bez tohoto 
zázemí by se sportovní 
lyžování pro děti stalo 
skoro nemožným. 
Vždy záleží na provo-
zovateli, kdy můžou 
začít tréninky na sněhu 
a jak dlouho bude sjezdovka v provozu. Ne vždy jsou meteoro-
logické podmínky příznivé, ale díky umělému zasněžování a 
ochotě provozovatele by tréninky na sněhu mohly probíhat v 
maximálně možném počtu. Díky dobrým sněhovým podmín-
kám v současné době probíhá nábor nových členů.  
Další informace u hlavního trenéra Tomáše Théra, tel.602 289 
499. 

Pavel Morávek 

 

FOTOOKÉNKO 

Lenka Matějů 

KNIŽNÍ NOVINKY 

Maggie je úspěšnou lékařkou a s manželem 
Willem žijí přesně takový život, jaký si vys-
nili. Jednoho dne však k ní do nemocnice 
přivezou postřeleného muže v povědomém 
oblečení. Maggiin život se nejprve zastaví a 
pak obrátí naruby. Přes všechnu snahu se 
Willa nepodaří zachránit a Maggie je pře-
svědčená, že se stal obětí vloupání. Policejní 
zpráva zní ale jasně: spoušť stiskl Will 
sám.Maggie je zdrcená žalem i sžíravými 

otázkami. Její manžel nebyl sebevrah. Měl toho tolik, pro co 
žít. Po pohřbu odjíždí Maggie do jejich prázdninového domu 
na malém chorvatském ostrově, aby unikla realitě. Jenže realita 
ji dostihne i na opuštěném místě a je mnohem temnější než 
čekala. 

 

Co znamená domov? A co všechno jej pomá-
há utvářet? Královna cestování Frances May-
esová vždy hledala pocit domova, ať už na-
vštívila jakýkoli kontinent. Její dům v italské 
Cortoně, který čtenáři a čtenářky autorčiných 
knih dobře znají, byl pro ni láskou na první 
pohled. Vše, co se ho týká, líčí v novince 
přímo vroucně a každý detail evokuje vodo-
pád zábavných historek i myšlenek. 
Mayesová se rozbíhá k rozličným tématům, 
jako je jídlo, zahradničení nebo příroda, 

vzpomíná také na domovy svých přátel i na chvilková útočiště, 
která vyvolávají touhu po jiném životě. Nechybí zážitky z cest 
po Itálii, Francii, Mexiku či americkém Jihu.  



ČESKÝ ČERVENÝ KŘÍŽ  

 

Činnost MS ČČK v Teplicích nad 
Metují v roce 2023 

 

 

7. 2. Valné shromáždění MS ČČK. 
 

23. 3. Valné shromáždění OS ČČK Náchod. Ocenění převzala 
Mgr. Šilhánová. 
 

22. 4. Aprílová 8, závod horských kol v Teplicích n. M. 
Zdrav. dozor Bornová, Čorejová, Poláková a Šubíková. Bez 
úrazu. 

15. 5. Světový den Červeného kříže a Červeného půlměsíce. 
Mgr. Petra Šilhánová – Hajpišlová převzala v senátu ČR oce-
nění za práci v ČČK. 
 

21. 5. Silniční Rallye Sudety závody na kolech, start i cíl byl 
v Broumově. Z ČČK MS Teplice n. M. zdrav. dozor Mgr. 
Šilhánová, Hana Dziuba a Kamila Janáčková. 
 

4. 6. Dětský den v Teplicích nad Metují. Pořadatel Město a 
hasiči. Na stanovišti  MS ČČK si děti  vyzkoušely použití  
trojcípého  šátku při ošetření, starší děti  poznávání  doprav-
ních  značek  a  mladší děti poznat v omalovánkách ČČK ,co 
je na obrázku dobře a co špatně. 
 

16. 6. Závody kol Okolo Broumova, zdrav. dozor Mgr. Šilhá-
nová, K. Janáčková, drobné úrazy / odřeniny, puchýře/ 
 

25.—27. 8. MHFF / Mezinárodní horolezecký filmový festi-
val / v Teplicích nad Metují . Po dobu konání festivalu bylo 
40 ošetření: stržené puchýře, odřeniny, epileptický záchvat, 
výron kotníku, odstranění klíšťat. Zdrav. dozor: Bornová, Po-
láková, Mgr. Šilhánová a RNDr. Šubíková. 
 

16. 9. Teplicko-adršpašská 33  /TA33/. Trať 6, 10, 16, 33 a 50 
km krásnou krajinou Teplic n. M. a Adršpachem  prošlo 2 251 
účastníků. Zdravotní dozor a též pořadatelská služba: Bornová  
a Šubíková. Úrazy:1x kolaps /převoz do nemocnice/, odřeni-
ny, puchýře, dehydratace. 
 

Léčivé rostliny: odesláno 3730g / květ černého bezu, hluchav-
ka žlutá, květ lípy, sedmikráska/.  
 

Děkujeme za podporu Městu Teplice nad Metují. 
 

Přejeme všem pohodové Vánoce a do dalšího roku hlavně 
zdraví a štěstí. 
 

Předseda ČČK MS Teplice n. M. RNDr. Jaroslava Šubíková 

 

WEBROVKAFEST 2023 

Webrovkafest na Klučan-
ce 2023 trhal rekordy! 
V sobotu 18. 11. 2023 se uskuteč-
nil 22. ročník charitativního festi-
valu na podporu dětí z dětských 
domovů Webrovkafest na Klu-
čance, který opět přinesl nejen 
spoustu skvělé muziky, ale i re-
kordní výtěžek. To se podařilo 
nejen díky vyšší návštěvnosti než 
v minulých pocovidových letech, 
ale i dalším faktorům.   
Již potřetí se v rámci Webrov-
kafestu konala aukce obrazů a 
fotek. Ta proběhla jako obvykle 
pomocí tzv. aukční krabičky, do 
které návštěvníci vhazovali své 

vyplněné lístky s názvem obrazu či fotografie, o které měli 
zájem, s nabídnutou částkou. Pokud jejich nabídku nikdo jiný 
nepřevýšil, umělecké dílo získalo svého nového majitele. Tím-
to způsobem se vydražilo krásných 14 241 Kč. Moc děkujeme 
všem umělcům, kteří se zapojili a s láskou tvořili: fotografie – 
Káťa Svobodová, Léňa Hurdálková, Tomáš Strnad, Máya a 
Tomáš Havrda, kresby – Tereza Bartošová, malby – Ondřej 
Antoš, Anna Chlebová, Dorka Albrechtová, Kateřina Hejnová, 
Míša Mentlíková, Zbynďa Šlitr, Couvákovi, Dr. Kokos a foto-
tisky – Pitchegigwaneh. Děkujeme samozřejmě i všem dražite-
lům.   

Další výraznou posilou výtěžku akce byl zisk z prodeje nád-
herných kalendářů na roky 2022 a 2023, plné překrásných fo-
tek nadané trutnovské fotografky Lenky Hurdálkové. Celková 
výše tak překonala další pomyslnou metu, na vánoční a další 
pobyty dětí z dětských domovů se celkově vybrala úžasná 
částka 102. 375 Kč. Ke dvěma stálým domovům ze Sedloňova 
a Tisé tak přibydou ještě další, což nás velice těší.  
Letošní 22. ročník byl věnován Dobrým srdcím, takže VÁM – 
NÁM všem.  Především však vynikajícím kapelám To ne-
chceš?!, Prasečí farma, Tara Fuki, Pepa Lábus a SPOL., Du-
naj, Spite Inc., polským hostům Leniwiec, umělcům Zhilee, 
Grohregin, Dj Nadja a rozhodně loutkovému souboru Radost 
z Červeného Kostelce, který ochotně zastoupil onemocnělou 
Terezii Palkovou. Poděkování také patří Romanu Kalendovi, 
Michalu Markovi a jejich pomocníkům za skvělý zvuk a svět-
la, všem dobrovolníkům, kteří na akci jakkoli vypomáhali, a 
v neposlední řadě všem partnerům akce, sponzorům, dárcům a 
všem podporovatelům našeho konání. Na závěr děkujeme 
všem stálým a novým návštěvníkům a těšíme se na další setká-
ní buď na 4. ročníku Webrovkafestu v Kotvě 24. února, nebo 
na 23. ročníku na Klučance 16. listopadu 2024. 
 

Vaše Trutnovská alternativní scéna z. s.  



INFOCENTRUM 

Vánoční výstava v Infocentru 

Srdečně vás zveme do Infocentra na Vánoční prodejní výstavu. 
Pokud nevíte co pod stromeček, potřebujete doladit vánoční 
výzdobu nebo se jen tak podívat na práci vašich sousedů, při-
jďte k nám do Infocentra. Pár nápadů a inspirací tady máme, 
atmosféru doladíme a zbytek je na vás.  
 

Beata Radoňová a kolektiv KIS 



TECHNICKÉ SLUŽBY 

Vážení občané, 
blíží se konec roku, což je doba vhodná pro bilancování, hod-
nocení a děkování. Já bych při této příležitosti rád poděkoval 
především celému kolektivu Technických služeb Města Tepli-
ce nad Metují a dále bych Vám jako veřejnosti trochu přiblížil 
práci, které se technické služby v průběhu roku věnují. Jedním 
z prvořadých úkolů, které jako technické služby plníme a který 
je také asi nejvíce vidět, je zajištění a údržba pořádku na veřej-
ných prostranstvích. V letní sezoně probíhá třikrát v týdnu 
vysýpání odpadkových košů a vývoz odpadu, mimo letní sezo-
nu je tento svoz prováděn dvakrát v týdnu. Dále průběžně pro-
vádíme úklid odpadu, který vznikne ve městě tím, že pro ně-
které spoluobčany (a samozřejmě nejen z Teplic) je problém 
trefit odpadkový koš, někteří ho trefit nechtějí a některým dělá 
radost to, že odpad různě pohodí, nechají válet tam, kde dopijí 
a dosvačí nebo se potřebují jednoduše zbavit jiného různého 
odpadu.  V zimní sezoně provádíme údržbu místních komuni-
kací, chodníků a pěšin vyhrnováním a posypem. Způsob a 
podmínky těchto prací jsou upraveny Plánem zimní údržby. 
Na konci zimní sezony je potřeba uklidit to, čím se v zimě 
sypalo, takže tím začíná jarní úklid, ze kterého plynule přechá-
zíme v údržbu zeleně. Naši zahradníci udržují záhony a květi-
náče v centru města, v parcích a na všech dalších místech, kde 
je potřeba se postarat nejen o květiny, ale i keře a stromy. 
Myslím, že při procházkách městem je jasně vidět, jaká péče je 
zeleni věnována. K péči o zeleň patří i sekání trávy, jehož vel-
kou část musíme provádět křovinořezy, protože sekačkou se 
do různých strání a mezí prostě nedostaneme. A sami můžete 
vidět, že trávy je všude dost a ještě než na jednom konci skon-
číme, už je potřeba začít sekat znovu. Sekáči jsou tak v terénu 
skoro denně, je však potřeba pochopit, že jsou práce, které se 
nedají dělat za každého počasí. Průběžně a postupně se snaží-
me dostat i k různým větším prořezům stromů a větví tam, kde 
je to potřeba. S nástupem letní sezony pro nás začíná sezona 
akcí, kdy prakticky každý víkend stavíme a následně bouráme 
velkokapacitní stany, někdy i podium, navážíme lavice, odpad-
kové koše, osvětlení a zajišťujeme další technické potřeby dle 
požadavků organizátorů. Jednoznačně největší a pro nás nejná-
ročnější akcí je MHFF, na jehož dílčích přípravách pracujeme 
už od začátku léta a zhruba dva týdny před festivalem přípravy 
vrcholí a v tuto dobu se na přípravách a následně i na různých 
pracích při samotném konání festivalu podílí prakticky všichni 
zaměstnanci TS. Sami můžete vidět, jakého rozsahu je tato 
akce, a někteří z Vás jste schopni i vnímat, kolik práce se za 
takovou akcí může skrývat. Léto pro nás však není pouze festi-
val, ale podílíme se na zajišťování dalších akcí, mezi ty největ-
ší přitom patří Rallye Sudety a TA 33. Po těchto akcích pokra-
čujeme v letním úklidu a přecházíme k úklidu podzimnímu, 
kdy je potřeba odklízet spadané listí a blížíme se opět k údržbě 
zimní.  
Ale při všech těchto činnostech nesmíme zapomenout, že sou-
běžně probíhají i opravy a údržba městského mobiliáře, prová-
díme opravy a údržbu veřejného osvětlení, spolupracujeme na 
investičních akcích Města, kde zajišťujeme např. dopravu ma-
teriálu a různé dílčí práce na těchto akcích. Dále upravujeme a 
opravujeme povrch některých místních komunikací. Naši zed-
níci provádějí stavební práce menšího rozsahu, opravy a údrž-
bu domů, bytů a příslušenství, které jsou v majetku Města, 
udržují svodnice a propustky místních komunikací. 
V neposlední řadě zajišťujeme služby technikou Města Vám, 
občanům Teplic na Metují a přilehlých obcí. Zde se jedná 
zejména o přistavení a odvoz kontejnerů, ale i nakládka a vy-
kládka nakladačem a podobně. Tyto služby jsou zpoplatněny a 
prováděny po domluvě v době, kdy na tyto služby máme kapa-
citu.  
Dále technické služby zajišťují nebo se podílejí na přípravách 
na provoz a následně i na samotném provozu koupaliště, sjez-
dovky, sportcentra a okruhu ve skalním městě. Ve skalách 

působí naši údržbáři, kteří zajišťují provoz okruhu po technic-
ké stránce, zejména provádějí opravy dřevěných chodníčků, 
lávek a zábradlí a zajišťují pořádek. O tom, že ve skalách je 
pořád práce dost, není třeba pochybovat.  
Myslím, že tento výčet našich činností v tuto chvíli postačí a 
není potřeba se o tom zde nějak podrobněji rozepisovat, i když, 
samozřejmě, tento výčet není zdaleka kompletní. Je třeba po-
chopit, že ne každá práce jde dělat hned, že ne každá práce jde 
dělat za každého počasí a že ne každá práce je v našich mož-
nostech a schopnostech. Je mi jasné, že se mezi námi najde 
spousta lidí, kteří jsou mnohem chytřejší než my a kteří by byli 
schopni dělat naši práci mnohem lépe, rychleji, efektivněji, 
jednodušeji a prostě jakkoli jinak, než ji děláme my. Ale věřím 
také, že většina lidí je schopna vidět a pochopit, že práce je 
dost a že v naprosté většině případů technické služby odvádějí 
svou práci lépe než dobře. Ano, ne vždy se povede všechno 
úplně podle představ, ale kdo z nás je neomylný a bezchyb-
ný…? 

Ne vždy sami víme o všem, co je potřeba opravit, uklidit, udě-
lat, předělat, proto vítáme i podněty od Vás. Někteří z Vás jsou 
schopni se s námi domluvit osobně, mailem, telefonicky, jiní 
raději volí cestu upozorňování na nedostatky na různých soci-
álních sítích, zřejmě proto, aby bylo dostatečně patrné a mezi 
širší veřejností jasné, jak jsou schopní. Ani tomuto způsobu se 
nebráníme, stejně tak jako se nebráníme oprávněné a konstruk-
tivní kritice. Čemu se nebráníme určitě, je pochvala od Vás, 
kteří si všímáte, že opravdu pracujeme. Možná je to pro něko-
ho neuvěřitelné, ale občas se opravdu i pochvala objeví. 
Ještě jednou tedy v první řadě děkuji každému ze zaměstnanců 
technických služeb. Děkuji i dalším zaměstnancům městského 
úřadu a všem ostatním subjektům, se kterými ve větší či menší 
míře spolupracujeme. Chtěl bych poděkovat i Vám, občanům, 
za pochopení a shovívavost v případech, kdy není vše podle 
Vašich představ, a děkuji i všem, kteří si naší práce dokáží 
vážit a chápou, že nad školou pod komínem není parta chlapů, 
která by seděla, zívala a neměla do čeho píchnout.. 
Všem přeji poklidné adventní období, příjemné prožití vánoč-
ních svátků a do nového roku hodně zdraví, štěstí, pohody, 
úsměvů, tolerance a pochopení.  

 

Za kolektiv technických služeb města David Hlavatý 



MĚSTSKÁ KNIHOVNA  

Společenské hry v městské knihovně 

V knihovně si samozřejmě můžete vypůjčit knihy nebo časopi-
sy. Ale v teplické knihovně pro vás máme i něco navíc. Půjčit 
si můžete i společenské hry! Momentálně máme v nabídce 
kolem stovky her. V naší nabídce najdete hry určené těm nej-
menším dětem až po hry, při kterých se zabaví i dospělí. Pro ty 
nejmladší máme hry zaměřené na motoriku, poznávání barev, 
procvičování výslovnosti a slovní zásoby atd. Starší hráči u 
nás najdou hry jednoduché a rychlé, nebo složité a strategické. 
Hry pro jednoho nebo více hráčů. Hry pro začátečníky i pokro-
čilé. Stačí si vybrat! Takže jestli hledáte zábavu pro děti nebo 
celou rodinu na dlouhé večery, přijďte se k nám podívat. Urči-
tě neodejdete s prázdnou! 
Kompletní nabídku najdete na našich webových stránkách 
Společenské hry : Městská knihovna Teplice nad Metují 

Za městskou knihovnu Věra Prokopová 

Halloween v knihovně  
V úterý 31. října jsme ve stra-
šidelně vyzdobené Městské 
knihovně v Teplicích nad Me-
tují již po osmé slavili s dětmi 
Halloween. Děti to stále baví a 
my jsme rádi, že to v knihovně 
žije! Strašidláků byla plná kni-
hovna a vlastně i škola. Masky 
měly děti úžasné, z některých 
šel mráz po zádech… Vyráběli 
jsme, přemýšlelo se nad šifro-
vačkami, tancovalo se, chybět 
nemohl ani halloweenský pik-
nik. Nejvíc se ale děti těší na 
závěrečnou stezku odvahy. Na 
tu se děti vydávají po chod-

bách setmělé školy, pouze za svitu svíček a tu a tam na ně číhá 
nějaké to strašidlo, ve sklepních šatnách dokonce kostlivec 
vypůjčený z přírodopisného kabinetu. Jestli jste v úterý 
v podvečer slyšeli ze školy neuvěřitelný řev, tak si umíte před-
stavit, jak stezka asi probíhala. Může to vypadat nevhodně, ale 
na závěrečnou stezku odvahy se děti nejvíce těší a projít ji jen 
jednou jim nestačí… Za pomoc s průběhem odpoledne patří 
velké poděkování sedmákům ZŠ a studentům Střední školy 
hotelnictví, řemesel a gastronomie. 

https://www.teplicenadmetuji.knihovna.cz/spolecenske-hry/


SVATOMARTINSKÝ PODVEČER 

Dle lidové pranostiky přijíždí 11. listopadu Martin na bílém koni. Vloni poprvé přijel i k nám do Teplic. A to dokonce na 
opravdovém, živém a bílém a dalo by se říct, že tím začala krásná svatomartinská tradice, ve které jsme se rozhodli i le-
tos pokračovat. Protože když už se něco povede a líbí, byla by škoda nejít dál.  

 

Dominantou celé akce se stal pro tento večer nádherně osvětle-
ný altánek uprostřed parku, který byl centrem všeho dění. Uv-
nitř probíhala soutěž o nejlepší svatomartinský rohlíček, kolem 
něj byly stánky se svařákem i svatomartinským vínem a všichni 
zde postávali, bavili se a celým večerem se nesla hudba, smích a 
dobrá nálada. 
Podvečer poklidně plynul, ale na to, aby Martin přijel, bylo po-
třeba, aby mu děti zazpívaly. Pod vedením paní učitelky to bra-
vurně zvládly, zazpívaly písničku o Martinovi a potom všichni 
zavolali a skutečně – Martin i letos přijel. Společně se pak 
všichni vydali na průvod městem. Některé z dětí měly v rukou 
lampionky, některé se držely rodičů, jiné běžely vedle koníka a 
zvědavě pokukovaly, kdože to na něm jede, a na všech byla 
vidět radost z toho, že i letos se dočkaly. 
A zatímco děti doprovázely Martina na jeho pouti, dospělí 
v parku měli nelehký úkol, a to najít tu nejlepší pekařku či peka-
ře letošních svatomartinských rohlíčků. Do soutěže se tentokrát 
přihlásilo osm soutěžících a vězte, že to nebyl jednoduchý úkol. 

Odvahu měli a tímto děkujeme panu Nevoránkovi a dceři Adélce, týmu školní jídelny, Aničce Borůvkové, Alexi a Elence Mu-
chovým, paní Rolínové, Lence Habrmanové, Lence Hruškové a klientům Domova Dolní zámek za účast, chuť pustit se do peče-
ní a přispět k úspěchu celého večera. Všechny rohlíčky vypadaly a voněly báječně, chutnaly ještě líp a boj to byl do poslední 
chvíle. Ochutnávalo se, srovnávalo a po nelehkém výběru bylo rozhodnuto – letošním vítězem se stala – NAŠE ŠKOLNÍ JÍ-
DELNA. Velká gratulace a hlavně obdiv a poděkování, a to i z toho důvodu, že kromě soutěžních rohlíčků napekl tento tým i 
skoro 250 rohlíčků pro všechny děti. Ty Martin rozdal a dětské pusy od cukru svědčily o tom, že opravdu chutnaly.  
Závěr večera patřil skupině Akáda ze Šumperka a jejich ohňové show, která uchvátila snad každého. 
O občerstvení se postarali naši hasiči, děkujeme za výborný svařák a další dobroty, dík patří manželům Schejbalovým za svato-
martinské víno a všem, kteří pomohli, přišli a přispěli k neopakovatelné atmosféře večera, kterou ani příchozí déšť nezkazil. 
 

Za rok ve stejný čas na stejném místě…. 
Bohdana Vavřenová, kulturní referentka 

 



Datum Jméno lékaře Adresa ordinace Telefon 

16. 12. a 17. 12. MUDr. Ladislav Růžička st. Poliklinika, Masarykova 30,, 
Broumov 

603 479 084 

23. 12. MUDr. Vlasta Hýblová Hálkova 367,  
Náchod  

491 428 636 

24. 12.  ZNL  s.r.o. ( MUDr. Lukáš Neoral ) 17. listopadu 291,  
Police nad Metují 

602 333 427 

491 541 654 

25. 12.  MUDr. Jarmila Vokůrková  Větrník 720, 
Červený Kostelec 

491 462 331 

26. 12. MUDr. Jan Šnajdr Náchodská 548,  
Velké Poříčí 

491 482 850 

30. 12. a 31. 12. MDDr. Tomáš Hýbl Hálkova 367,  
Náchod  

491 428 636 

1. 1. 2024 MUDr. Daniel Blažek 17. listopadu 388, 
Police nad Metují 

491 543 844 

ZUBNÍ LÉKAŘSTVÍ - POHOTOVOST - VÍKENDY, SVÁTKY 

Z ORDINACE MUDr. ZÁVESKÉHO 

 

Omezení ordinační doby 

 

Ve dnech 4. a 5. 1. 2024 (čtvrtek a pátek) nebudou 
v provozu naše ordinace. 
 

V případě akutního zdravotního problému navštiv-
te odpovídající ambulanci v nemocnici. 
 

Omezení ordinační doby také naleznete na 
www.venkovskylekar.cz 

OBLASTNÍ NEMOCNICE NÁCHOD 

Budování emergency a přesun ordinací 
 

Milí pacienti a návštěvníci naší náchodské nemocnice,  
upozorňujeme Vás na důležité změny, které v dolním areálu 
nemocnice nastanou od 14. prosince, odpoledních hodin.  
Z důvodu výstavby nového urgentního přijmu v pavilonu A je 
nutné přesunout ambulantní provozy z prvního a druhého nad-
zemního podlaží do pavilonů B a D. Přesun se tedy dotkne 
chirurgických, ortopedických, ORL, ultrazvukových a RTG 
ambulancí. Přístup do třetího podlaží (urologické ambulance) a 
čtvrtého podlaží (endoskopie, neurologie, osteoporadna) pavi-
lonu A bude přes pavilon K. Provoz naší lékárny omezen ne-
bude.  
V areálu nemocnice bude připravený dočasný navigační sys-
tém, který vás nasměruje na požadované oddělení. Navigace je 
rozdělená do dvou směrů, a to modrého a červeného. Oba smě-
ry najdete vyznačené na všech ukazatelích, mapách i na zemi. 
Modrá vás dovede do infocentra pavilonu K a červená do info-
centra pavilonu D. Tam Vás již nasměrujeme, kam dál.  
Parkovat můžete i nadále na dolním parkovišti nebo v parko-
vacím domě. Před budovou K budou nově vyhrazená stání 
pouze pro imobilní pacienty. 
Prosíme Vás, abyste se venku po areálu pohybovali se zvýše-
nou opatrností s ohledem na pohyb vozidel ZZS a dopravní 
zdravotní služby. 
Na otevření nových prostor urgentního příjmu, vstupní haly a 
nového předprostoru se společně s námi můžete těšit s přícho-
dem podzimu příštího roku. Investorem akce je náš zřizovatel - 
Královehradecký kraj. 
 

Přejeme Vám klidný adventní čas a radostné Vánoce! 
 

Vaše nemocnice 

 

http://www.venkovskylekar.cz/


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 




